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Pro pravdu se člověk zlobí aneb když nám píše starosta Slavík 
s místostarostou Polívkou 
Před více než třemi lety začal vycházet ŠTĚNOVICKÝ ZPRAVODAJ. Důvod jeho vzniku byl prostý: zcela otevřeně 
informovat občany. Vedení obce totiž články v obecním periodiku Štěnovické listy jako za totalitních časů cenzu-
ruje a nepohodlné články nevydává vůbec. K občanům se tak záměrně dostávaly pouze jednostranné informace.

Po vydání posledního červnového čísla ŠTĚNOVICKÉHO ZPRAVODAJE se nám stala až úsměvná věc. Přišel 
nám doporučený dopis z Obecního úřadu Štěnovice podepsaný panem starostou Slavíkem a panem místostaros-
tou Polívkou. (Celé znění naleznete v srpnových Štěnovických listech.) Dorazil pouhý jeden den po červencovém 
veřejném zasedání zastupitelstva obce, kde jsme oba byli přítomni (škoda, že ne alespoň o den dříve, mohli jsme si 
to rovnou vyříkat veřejně a nemuseli si dopisovat). V dopise nás vyzvali ke stáhnutí článku s názvem Pan starosta 
jednal na vlastní pěst a požadovali omluvu za zásah do pověsti obce Štěnovice, který dle jejich slov nelze v demo-
kratické společnosti tolerovat... 

Nejvíce se v dopise pohoršovali nad tím, že jsme zveřejnili informaci, 
že paní Věra Slavíková zastává pozici vedoucí matriky obce Štěnovice 
stejně tak, jako pan Jindřich Tomáš zastává pozici vedoucího 
stavebního úřadu. 

A teď citujeme z uvedeného dopisu: „Paní Věra Slavíková však jako 
vedoucí matriky nikdy nepracovala a v současnosti ani nepracuje. 
Předně dochází ke zveřejňování informací, které svým obsahem 
(i pokud by měly být pravdivé) nejsou informacemi veřejnými ...“
 
Jaká je ovšem skutečnost? Paní Věra Slavíková byla na oficiálních stránkách obce 
Štěnovice donedávna uvedena jako vedoucí matriky:

Jako vedoucí matriky OÚ 
Štěnovice je rovněž, a to do 
dnešního dne, uvedena na 
oficiálních stránkách státní-
ho zámku v Nebílovech pro 
zájemce o svatby. 
Nebílovští si to určitě také 
jen tak sami nevymysleli, 
museli k tomu dostat po-
třebné instrukce od OÚ 
Štěnovice. 
Pane Slavíku, pane Polívko, 
budete od nich také žádat 
omluvu a žalovat je? 



V brzké době bude zastupitelstvo obce Štěnovice rozsáhlou změnu územního plá- nu Číslo 20 16.9.2022

2

Pane starosto Slavíku, pane místostarosto Polívko, klamete záměrně občany obce nebo nevíte, jaké informace 
byly mnoho let na internetových stránkách obce? A ještě máte tu drzost vyzývat nás k omluvě? Posílat nám za 
obecní peníze doporučené dopisy? Místo toho, abyste řešili podstatné věci, které občany trápí a po kterých už 
dlouhá léta volají?  
Pokud tedy paní Věra Slavíková jako vedoucí matriky nikdy nepracovala a v současnosti ani nepracuje, jak v 
dopise píšete, omluvte se vy, a to občanům za to, že jste jim dlouhá léta lhali a uváděli je v omyl.
A ještě jedna úsměvná vsuvka na závěr. Několik týdnů poté se na sociální síti objevil článek od jednoho pisate-
le ze Štěnovic. V textu se tvářil jako nezaujatý občan naší obce. Popisoval v něm, že si o celé věci něco zjistil, 
čerpal i z informací, citujeme: od nejmenovaného zastupitele. A na základě toho se snažil náš článek zpochyb-
nit. Jak se ukázalo po zveřejnění kandidátů do nadcházejících voleb, onen občan, autor článku, kterého jsme za 
poslední tři roky ani jednou neviděli na veřejném zasedání obce, kandiduje v letošních komunálních volbách 
ve Štěnovicích za SNK – ED. Lídrem této kandidátky je pan Kamil Kosnar. Není žádným tajemstvím, že pan 
Kosnar je velkým podporovatelem starosty Slavíka a místostarosty Polívky. Právě pan Kosnar v roce 2014 
jako lídr SNK-ED komunální volby ve Štěnovicích na plné čáře vyhrál, získal 345 preferenčních hlasů, ale 
postu starosty a místostarosty se nečekaně vzdal právě ve prospěch pana Slavíka s panem Polívkou, který se 
přitom do zastupitelstva dostal jen tak tak, s nejnižším počtem preferenčních hlasů. Obdržel jich 145… 
Je zkrátka vidět, že se volby blíží a že se pan Slavík s panem Polívkou chtějí za každou cenu udržet ve svých 
funkcích. Zřejmě se obávají, že články ve ŠTĚNOVICKÉM ZPRAVODAJI mohou některým občanům otevřít 
oči.
Na dopis, který nám pánové z OÚ zaslali, jsme odpověděli. Žádali jsme je o vysvětlení, jaké konkrétní infor-
mace jsou v článku nepravdivé. Odpověď jsme neobdrželi ani do 30 dnů (do uzávěrky tohoto čísla.) A jen tak 
mimochodem, které z námi uvedených informací nejsou veřejné? 

David Laštovka, Pavel Steinbach

Co občanům před volbami ve Štěnovicích slibovali a jak to dopadlo?
Blíží se komunální volby, proto nám dovolte krátký pohled 
do nedávné minulosti. Pan místostarosta Jan Polívka je ve své 
funkci osm let, v zastupitelstvu má drtivou, pohodlnou většinu. 
Mohl tedy hravě splnit to, co před každými volbami občanům 
sliboval.
Před volbami v roce 2014 ve svém volebním programu hlásil, 
že je proti prodeji bývalého pivovaru. „Neradi bychom, aby se 
stal areál cílem developerů. Potenciál tohoto objektu, jež je 
navíc považován za architektonický unikát mezi industriální-
mi stavbami, nepřehlížíme - vidíme v něm naopak využití ku 
prospěchu občanů , …“ tvrdil ve svém volebním letáku, který 
občané našli ve svých schránkách. Jaká je realita, všichni dobře 
víme. Většina využitelných objektů v areálu byla prodána. 
Obci zůstala chátrající sladovna, vedle které umožnila postavit 
průmyslovou halu. Tím je využití areálu ku prospěchu občanů 
prakticky vyloučeno. 

Před volbami v roce 2018 sliboval například toto: 

Slib: Výhodná cena vody pro občany Štěnovic.
Skutečnost: Platíme stále víc. Zamýšlená přípojka 
z Černic, která by mohla cenu vody zlevnit, je v 
nedohlednu.

Volební leták místostarosty Polívky před 
volbami v roce 2014.

Volební leták místostarosty Polívky před volbami v roce 
2018.
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Jak to funguje v zastupitelstvu obce Štěnovice 

Skutečnost: Dům s pečovatelskou službou je stále ve špatném stavu, s obrovskými náklady na vytápění. Stejně tak 
budova OÚ. S objektem na Štěnovickém náměstí, který obec zakoupila před dvěma lety za téměř 3 miliony korun 
v zoufalém stavu, určeném v podstatě k demolici, se dosud neudělalo absolutně nic. Dodnes jsme se od vedení 
obce nedozvěděli žádné smysluplné využití tohoto objektu.

Slib: Vznik sportoviště multifunkčního využití, jež bude přístupné 
veřejnosti. 
Skutečnost: Žádné sportoviště multifunkčního využití nevzniklo. A ta 
stávající chátrají. 

Slib: Modernizace domova pro seniory a vytvořit pro naše občany pokročilého věku zařízení s nadstandard-
ní pečovatelskou službou. Většina objektů ve vlastnictví obce není v ideální kondici a zdaleka není efektivně 
využíván jejich potenciál. 

David Laštovka, Pavel Steinbach

Dovolte mi, abych se s vámi podělil o zkušenost v 
zastupitelstvu obce Štěnovice, jehož jsem posled-

ní tři roky členem. Možná mi zase od pana starosty 
Slavíka a pana místostarosty Polívky přijde doporučený 
dopis...   
Nemile mě zaskočila řada věcí. Začnu událostí, po 
které jsem chtěl jako zastupitel rezignovat a mandát 
položit. Zastupitelstvo se na pracovním ani veřejném 
zasedání nesešlo více než 4 měsíce. Hned na prvním 
veřejném zasedání poté jsem proto navrhl, aby nás 
starosta Slavík informoval o tom, co se v obci během té 
doby událo, jaká rozhodnutí s místostarostou Polívkou 
učinili. Přece jen to byla dost dlouhá doba a my jako 
zastupitelé neměli absolutně žádné informace. O mém 
návrhu se hlasovalo. Výsledek? Kromě Pavla Steinbacha 
byli všichni ostatní PROTI. V tu chvíli jsem si říkal, 
jestli vůbec má smysl v takovém zastupitelstvu být, 
když jeho členy nezajímá to nejzásadnější: co se v obci 
děje… 
Vůbec se neřešily vysoké vícenáklady za investiční akce. 
Jeden příklad za všechny. V době, kdy byly ceny za sta-
vební materiál ještě stabilní, rozšíření sběrného dvora 
oproti původní kalkulaci bylo o více než jeden milion 
korun dražší. Přestože nám starosta Slavík sliboval, že 
nás s těmito konkrétními vícenáklady seznámí, nikdy k 
tomu nedošlo. Bez vícenákladů se ještě před krizí neo-
bešla celá řada dalších investičních akcí. Když se podí-
váme na sousední obce, nic takového se tam neděje. 
Nikdo neřešil, že starosta Slavík chybně ukončil pra-

covní poměr s bývalým ředitelem štěnovické základní 
školy. Tím zavinil, že jsme necelý rok měli ředitele 
školy dva a oběma náležela mzda. Tato neschopnost 
stála obecní rozpočet téměř 500 000 Kč. Co by se za ty 
peníze nechalo v obci udělat… Neuvěřitelné na tom 
všem bylo, že starosta Slavík s místostarostou Polívkou 
o tom neinformovali ani zastupitele, ani občany. Do-
zvěděli jsme se o tom náhodou. Když jsme toto téma 
následně otevřeli na pracovní poradě, myslíte si, že se 
tím zastupitelstvo zabývalo? Nikoliv. V tichosti se to 
přešlo. Netrvalo dlouho a na návrh místostarosty Polív-
ky zastupitelé starostovi Slavíkovi schválili kompetence 
k provádění rozpočtových opatření. Nejprve v rozsahu 
do 400 000 Kč. Pak dokonce s částkou ještě vyšší, a to 
nikterak finančně omezenou. 
Zaráželo mě, že zastupitelé neměli možnost mluvit do 
projektů k chystaným investičním záměrům, do zadá-
vacích podmínek k výběrovým řízením, ani například 
do výběru nových prvků na dětské hřiště. Vždy jsme se 
o rozhodnutích dozvěděli, až když bylo po všem, pokud 
vůbec.
O čem se však debatovalo, byly tři možné varianty způ-
sobu provedení rekonstrukce mostu u zámku. Velmi mě 
tehdy mrzelo, že nedostali prostor občané, aby sami vy-
brali, který z návrhů by preferovali. Debata u tak zásadní 
věci pro budoucnost obce trvala zhruba dvacet minut. 
Pro ilustraci: jestli dáme spolku chovatelů 3000 Kč, 2500 
Kč nebo 5000 Kč, o tom se hovořilo, handlovalo skoro 
hodinu.                                          pokračování na straně 4

Volební letáky místostarosty Polívky před volbami v roce 2018.
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Můj názor je ten, že obec pod vedením pana Slavíka 
a pana Polívky stagnuje a neposunula se tam, kde by 
mohla být. Převládá stereotyp, zastaralé metody uva-
žování a práce, arogance moci. Kdo má jiný názor než 
oni, je pro ně nepřítel číslo jedna. Poskytují jen takové 
informace, které ze zákona musejí. Nepodporují ote-
vřenou komunikaci, oponentní stanoviska považují za 
nepřátelská, protože se patrně cítí ohroženi. Na jednání 
zastupitelstva překládají body, ke kterým zastupitelům 
mnohdy ani nepošlou podklady, a hlasuje se o nich 
přímo na místě. Jsou si jisti, že jim je pohodlná většina 
schválí.

I proto mě těší, že v letošních komunálních volbách 
kandiduje spousta nových tváří nesvázaných minulos-
tí, které by mohly do zastupitelstva vnést svěží vítr a 
potřebný elán. Držím jim palce. 
Pokud vám záleží na budoucnosti naší obce, přijďte k 
volbám 23. a 24. září a nenechte za sebe rozhodovat 
jiné. Sympatizanti a příznivci současného vedení obce 
k volbám určitě přijdou.

David Laštovka 

Výlety za poznáním
Ani přes prázdniny jsme nenechali nohy v klidu a náš červencový výlet směřoval do oblasti Radnicka, kde jsme 
se prošli krásnou krajinou Hylákovy naučné stezky. 

V srpnu jsme zase prozkoumali oblast Černošína se zříceninou hradu Volfštejn. I po těchto výletech, tak jako 
pokaždé, korunoval naši cestu dobrý oběd a výtečná nálada. 

V měsíci září jsme navštívili oblast Kadova mezi Blatnou a Horažďovicemi, kde jsme měli možnost spatřit 
krásnou přírodu a naučnou stezku OKOLÍM KADOVSKÉHO VIKLANU. Trasa byla dlouhá zhruba 9 km a 
také tento výlet se velmi vydařil. Děkujeme všem za účast.

 Jindřich Tomáš

Pozvánka na nejbližší akce spolku Osvěta Štěnovice

Pro měsíc říjen chystáme výlet do KAŠPERSKÝCH HOR s návštěvou hradu KAŠPERK. I zde je trasa s délkou do 
10 km vedena převážně lesní krajinou. Výlet se uskuteční 15.10.2022.

Doprava bude jako vždy organizována auty, a proto je nutné se na email spolku osvěta.stenovice@seznam.cz 
přihlásit. Podrobnosti k výletu budou zaslány účastníkům jako vždy týden před akcí na adresu přihlašovacího 
mailu.

Jindřich Tomáš

Důležité upozornění
Chcete pravidelně dostávat aktuální číslo ŠTĚNOVICKÉHO ZPRAVODAJE přímo do svého e-mailu?  Pošlete 
nám na osveta.stenovice@seznam.cz svou emailovou adresu a o víc už se nemusíte starat.
Na stránkách osvetastenovice.wz.cz najdete všechna čísla.


